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 Tid Torsdagen den 26 augusti 2010 kl 16.00 –16.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 8 september 2010 

 
 

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Ulf Fridebäck (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)   

 
Ersättare: 

 Anders Alvebäck (M)  

Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Burhan Yildiz (FP)   

Margareta Malm (S) Tjänstgörande  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

  

Förhinder har anmälts av ledamoten Ann-Margarethe Livh (V) samt av ersättarna 

Sebastian Carlsson (M), Erik Slottner (KD), Christer Mellstrand (C), Maria Östberg 

Svanelind (S), Bo Holmberg (S), Gunnar Sandell (S) och Clara Lindblom (V) 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, 

Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 

 



  

 
 § 17 

Exploatering inom Årsta 1:1 och Enskede Gård 1:1 m fl 

(Årstastråket). Inriktningsbeslut 
Dnr E2010-511-00799 

Bordlades den 17 juni 2010 nr 20 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatt utredning av förutsätt-

 ningarna för exploatering inom Årsta 1:1, Enskede Gård 1:1 m fl (Årstastråket) 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner projektet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta 

 utredningarna upp till 18 mnkr. (Inriktningsbeslut) 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 30 april 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalanden lämnas av ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Ulf 

Fridebäck (FP) enligt följande: 

 

 Det är glädjande att med detta inriktningsbeslut inleda utvecklingen av 

 Årstastråket till en ny, urban stadsdel i den centrala stadens utvidgning i ett 

 centralt och citynära läge mellan Liljeholmen och Hammarby Sjöstad. Den 

 exploatering av området som planeras länkar på ett förtjänstfullt sätt samman 

 Johanneshov och Enskede Gård med Västberga och Liljeholmen. Projektet 

 uppvisar dessutom i detta skede en stark exploateringskalkyl. 

 

 Exploateringsnämnden vill dock påtala vikten av att i den fortsatta 

 projekteringen särskilt beakta trafikfrågorna. 3 000 nya lägenheter är ett 

 betydande tillskott och den trafik som detta kan väntas generera måste 

 tillförsäkras en acceptabel framkomlighet. Inför ett kommande 

 genomförandebeslut är det, för att undvika underdimensionering av 

 trafiklösningarna, angeläget att exploateringskontoret tillsammans med 

 trafikkontoret ser över trafiklösningarna. Strävan måste vara att söka förena 

 trafikaspekterna med en fortsatt god exploateringsekonomi och 

 stadsbyggnadsmässigt tilltalande lösningar. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Emilia Hagberg (MP) enligt följande: 

  

 Stadsbyggnadsnämnden framhöll i tidigare beslutet om program för Årstastråket 



  

 att exploateringen förutsätter att Årstafältet blir landskapspark, att Årstaskogen 

 skyddas som naturreservat samt att det görs verkliga ekologiska 

 kompensationsåtgärder för de grönområden som ska bebyggas. Detta gäller 

 fortfarande. 

 Planerna på exploateringar längs med Johanneshovsvägen/Årstavägen är överlag 

 goda. Området är väl lämpat för förtätningar. Förslaget till detaljplan ger många 

 nya bostäder i ett mycket bra läge, nära kollektivtrafik, service och 

 landskapsparken på Årstafältet. Ny bebyggelse i området ger också möjlighet att 

 knyta samman stadsdelarna Enskede Gård och Årsta.  

 Kollektivtrafiklösningar samt gång- och cykelbanor måste planeras in noga 

 för att erbjuda plats för den ökande cyklingen i Stockholm, och för att minska 

 behovet av bilanvändning i detta centrala läge. Tillgänglighetsfrågor måste 

 beaktas redan i detaljplaneskedet. 

 Exploateringen måste framöver ta hänsyn till den kulturhistoriskt värdefulla 

 villabebyggelsen i Enskede Gård. Det är bra att de högsta husen i den östra delen 

 av planområdet, särskilt tiovåningshuset vid hållplats Linde, har sänkts.  

 Förskolan kan med fördel förläggas till någon av bottenvåningarna i ett av 

 flerbostadshusen. Hela området behöver planeras som ett energieffektivt område. 

 Som Europas miljöhuvudstad är det inte godtagbart att nya byggnader inte håller 

 minst motsvarande passivhusstandard. Detta är av extra stor vikt vid större 

 exploateringsprojekt som dessa. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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